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Ajuntament 93 718 22 16

OAC  93 693 33 00

Inst. Esportives 93 718 36 54

Serv. Mun. Ocupació 93 718 16 62

Biblioteca Municipal 93 719 03 94

Of. Benestar Gen. 93 718 01 58
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Mercat Municipal 93 718 66 14
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Notaria 93 719 08 61

ADIGSA 93 228 71 00
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Guàrdia Civil 93 719 3610

Policia Nacional 93 724 75 00

Prefectura Trànsit 93 298 65 00

Bombers  112

Emergències  112

IES Badia del Vallès 93 718 75 06

IES Fed. Montseny 93 718 51 14

CAP (informació) 93 719 26 00

CAP (urgències)  93 719 26 01

CAP (progr. visites) 93 728 44 44 

Hosp. Parc Taulí  93 723 10 10

Creu Roja 904 106 106

Veterinària 93 729 03 27
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Policia Local  93 718 22 16 // 112
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Cessió a l'Incasòl del dret de 
superfície per a la construcció d'un 
edifici d'habitatges amb lloguer 
assequible al carrer Saragossa
L'alcaldessa de Badia, Eva Menor, i la directora de l'Incasòl, Maria Sisternas, van signar, el 9 de 

gener, la formalització de la cessió a l'Incasòl del dret de superfície per a la construcció d'un edifici 

d'habitatges amb lloguer assequible al carrer Saragosa, s/n.

Aquesta formalització és part de l'acord 
entre l'Incasòl, l'Agència de l'Habitatge 
de Catalunya i l'Ajuntament i mitjançant 
el qual l'Ajuntament cedeix durant 75 
anys el dret de superfície per a la promo-
ció d'un edifici d'habitatges amb lloguer 
assequible al carrer Saragossa. L'Ajunta-
ment col·laborarà amb l'Agència de l'Ha-
bitatge de Catalunya per definir els cri-
teris d'adjudicació; l'Incasòl serà l'agent 
promotor dels 32 habitatges i les 32 pla-
ces d'aparcament en superfície, farà el 

seguiment de les obres i serà el responsa-
ble de mantenir l'immoble en condicions. 
L'Agència serà la responsable d'establir els 
criteris d'adjudicació i l'Ajuntament con-
cedirà la bonificació dels impostos i les ta-
xes municipals corresponents.

El cost aproximat de construcció serà 
de 3,58 milions d'euros, IVA exclòs, 
que assumirà l'Incasòl. El conveni tam-
bé preveu la creació d'una Comissió 
de Seguiment de tot el projecte, amb 

representació de totes les organitzacions 
que hi participen.

Amb aquest projecte s'ampliarà l'oferta 
del parc d'habitatges de lloguer de Ba-
dia per facilitar més opcions a les per-
sones que vulguin romandre a la ciutat. 
Es calcula que les obres no s'inicia-
ran abans de finals de 2023. L'Ajunta-
ment habilitarà nous espais d'estaciona-
ment per donar resposta a les necessitats 
d'aparcament a la zona.
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Antonio Díaz, El Mago Pop, inaugura la nova 
denominació de l’Auditori de Badia del Vallès 
en un acte emotiu i ple de convidats sorpresa
El reconegut il·lusionista badienc Antonio Díaz, El Mago Pop, va inaugurar, el 30 de gener, la nova denominació de l’Auditori, que li ret 

homenatge i que passa a dir-se Auditori Antonio Díaz - El Mago Pop. L’acte va ser molt emotiu i ple de convidats sorpresa, com l’entrenador 

del FC Barcelona, Xavi Hernández, el jugador del club i també badienc Sergio Busquets, que van enviar dues vídeo-intervencions; i els 

músics Joan Dausà i Ramon Mirabet; i els humoristes Carlos Latre i Noé Blancafort, que van participar tots ells en directe a l’Auditori. L'acte 

es va retransmetre en directe, per streaming, per a tota la ciutadania.

Pots veure l’homenatge a Anto-
nio Díaz en el vídeo al canal You-
Tube de l’Ajuntament, a l’adreça 
https://bit.ly/VideoMagoPop

L’acte va constar de dues parts. La 
primera, d’homenatge a Antonio 
Díaz, a dins de l’Auditori, con-
duït per l’alcaldessa de Badia del 
Vallès, Eva Menor, i la segona, de 
descoberta de la placa commemo-
rativa, a l’exterior de l’edifici. 

A l’acte d’homenatge, Eva Menor 
va destacar que l’estereotip sobre 
Badia és immerescut i que, amb 
El Mago Pop, s’evidencia que “el 
talent, l’excel·lència i la cultura 
estan molt presents a la ciutat”. 
També hi van participar perso-
nes de Badia que formen part de 
la trajectòria vital i professional 
d’Antonio Díaz, com Eva Ma-
estro, la seva primera directo-
ra de teatre, i Adolfo Márquez, 
el seu primer professor de mà-
gia. Aquestes intervencions van 

omplir d’emoció l’acte de reconei-
xement a l’il·lusionista badienc.

A continuació, Antonio Díaz va 
descobrir la placa commemora-
tiva a la façana de l’Auditori i, 
en declaracions als mitjans de 
comunicació presents, va asse-
gurar que “avui és un dels dies 
més feliços de la meva vida”. 
L’homenatge va finalitzar amb 
una pluja de confeti. 

Batent tots els rècords

Antonio Díaz és Llicenciat en 
Art Dramàtic per l’Institut del 
Teatre de Barcelona. Als 20 
anys va crear la seva prime-
ra companyia i en 2008 va ser 
guardonat amb el Premi Nacio-
nal de Màgia.

Capaç de batre tots els rècords, 
des del 2017, El Mago Pop és 
l'artista d'Espanya que més en-
trades ha venut, superant els 

2,8 milions d'espectadors. En 
2018 es va posicionar com l'il-
lusionista més taquiller del món 
(segons la revista Forbes). Des-
prés d'aquesta fita se li va atorgar 
una placa en la Gran Via de Ma-
drid.

Des de 2013, i gràcies als seus 

programes televisius en DMAX, 
que li han donat a conèixer ar-
tísticament com El Mago Pop, 
ha portat la seva màgia a més de 
150 països al voltant del món i 
ha començat la seva carrera in-
ternacional. Més endavant, amb 
el seu programa “Res és im-
possible”, a TV3, ha estat líder 

d’audiència durant 4 anys con-
secutius. El seu darrer programa 
“Magic por humans in Spain”, 
l’ha produït Netflix per a 200 
països. Actualment, presenta al 
Teatre Victòria, de Barcelona, el 
seu espectacle “Nada es impos-
sible”, amb el qual debutarà a 
Broadway aquest any.
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Les comunitats de propieta-
ris de Badia del Vallès es po-
dran beneficiar dels fons eu-
ropeus Next Generation per 
a la rehabilitació d'habitatges 
en clau d'eficiència energètica, 
ja que Badia és una de les ciu-
tats de l´Àrea Metropolitana 
que ha estat inclosa en la fase 
1 dins dels polígons d'origen 
públic de la Corona Metropo-
litana de Barcelona. Les comu-
nitats hauran de presentar pro-
jectes d'eficiència energètica i 
les subvencions podran arribar 
fins al 100% del total en fun-
ció de l'eficiència aconsegui-
da. L'Ajuntament explicarà a 
les comunitats com aprofitar 
aquesta oportunitat en una reu-
nió que tindrà lloc el 8 de març 
a la Biblioteca de Badia.

Els acords entre el Ministeri de 
Transports, Mobilitat i Agenda 
Urbana (MITMA) del Govern 
d'Espanya, amb la presència de 
la ministra, Raquel Sánchez; la 
Generalitat de Catalunya; l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona 
(AMB), i el Consorci Metro-
polità de l'Habitatge (CMH) es 
van signar el 10 de febrer. Per 
Badia del Vallès va assistir a la 
reunió el tinent d'alcaldessa pri-
mer, Rafael Moya.  

Subvencions en funció de 
l'eficiència energètica

En l’àmbit dels polígons d'ori-
gen públic, com és el cas de 
Badia, s'actuarà en un total de 

132 habitatges en una primera 
fase, amb una aportació d'1,2 
milions d'euros.

Les comunitats de propietaris 
han de presentar projectes per 
a la millora de l'eficiència dels 
seus habitatges. En funció de 
l'eficiència energètica que s'ob-
tingui un cop rehabilitat l'edifi-
ci, les subvencions podran anar 
des del 40% fins al 80% del to-
tal, amb un màxim de 21.400 
euros per habitatge.

Els propietaris que es trobin en 
situació de vulnerabilitat eco-
nòmica podran accedir a ajuts 
de fins al 100% de l'import 
que els correspongui pagar per 
les obres de rehabilitació.

Amb aquesta subvenció s'evi-
tarà que la situació econòmica 
dels propietaris impedeixi l'exe-
cució de les obres de rehabili-
tació per impossibilitat de fer 
front al pagament. Comple-
mentàriament a aquests ajuts, 
es facilitarà el finançament de 
les actuacions de rehabilitació a 
través d'entitats financeres.

A banda de les subvencions per a 
les obres de rehabilitació, la con-
vocatòria preveu ajuts per a obres 
d'eficiència energètica en interi-
ors d'habitatges, que poden arri-
bar fins al 40% amb un màxim 
de 3.000 euros per habitatge.

Addicionalment, es preve-
uen ajuts per subvencionar la 

redacció dels llibres dels edificis, 
la inspecció tècnica d'edificis 
(ITE) i la redacció de projectes.

Així mateix, en determinades 
zones dins la Corona Metro-
politana de Barcelona, segons 
el Pla Metropolità de Rehabi-
litació d'Habitatges, s'aprova-
ran procediments de concessió 
directa d'ajudes en tractar-se 
d'intervencions en àrees molt 
vulnerables que justifiquen el 
perfil social de les obres. En 
aquests casos, el CMH actuarà 
en qualitat d'òrgan gestor.

L'Ajuntament farà una ses-
sió informativa, el 8 de març, 
per explicar com acollir-se a 
aquestes subvencions

La convocatòria preveu un sis-
tema de concurrència no com-
petitiva, per la qual cosa els 
edificis que presentin les sol-
licituds primer tindran més 
possibilitats d'obtenir les sub-
vencions en cas que s'exhau-
reixin els fons. Per això és 
molt important que les comu-
nitats presentin projectes per 
aprofitar aquesta oportunitat. 
L'Ajuntament ha organitzat 
una sessió informativa per fa-
cilitar tota la informació a les 
Comunitats de Propietaris, que 
tindrà lloc el 8 de març a la Bi-
blioteca de Badia.

Badia va dur a terme accions 
per aconseguir fons europeus 
ja fa gairebé 2 anys

El 24 de juny de 2021, l'alcal-
dessa de Badia, Eva Menor, es 
va reunir a Madrid amb el se-
cretari general d'Agenda Ur-
bana i Habitatge del Govern 
espanyol, Francisco David 
Lucas, per conèixer com es 
distribuirien els fons europeus 

per a la rehabilitació d'ha-
bitatges i per presentar-li el 
projecte de rehabilitació de 
Badia. 19 mesos després, Ba-
dia és una de les ciutats que 
es podran beneficiar dels fons 
europeus per a la rehabilitació 
energètica.

Actualitat

Badia, inclosa en la primera fase dels fons 
europeus Next Generation per a la rehabilitació 
d'habitatges en funció de l'eficiència energètica
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Reunió per coordinar la 
reactivació dels balcons dels 
edificis estrella i lineals i la 
posada en marxa dels treballs 
per a la retirada de l'amiant

Comencen les 
reunions amb 
l’empresa que 
farà l’assistència 
tècnica per 
encapsular 
l’amiant

L'Ajuntament, la Secretaria d'Ha-
bitatge, l'Agència de Residus de 
Catalunya i l'Associació de Veïns 
es van reunir a Badia el 2 de febrer 
per coordinar la reactivació de la 
rehabilitació dels edificis d'estrella 
i lineals, la construcció de balcons 
i la posada en marxa dels treballs 
previs per a la retirada de l'amiant.

Després d'una trobada inicial entre 
les institucions, a la reunió de tre-
ball van participar l'alcaldessa, Eva 
Menor; el tinent d'alcalde, Rafael 
Moya; la secretària d'Habitatge de 
Catalunya, Marina Berasategui; el 
director de l'Agència de Residus de 
Catalunya, Isaac Peraire; el director 
d'Infraestructures de l'Agència, Jo-
sep Simó; el president de l'Associ-
ació de Veïns, Juan José Díaz, i el 
secretari, Joaquim Nogués.

En aquesta reunió es va posar en 
comú la reactivació de la rehabili-
tació dels edificis d'estrella i lineals, 
la construcció de balcons i l'ad-
judicació de l'encapsulament de 
l'amiant dels edificis, el pas previ 
per al desamiantat de tots els blocs 
de pisos de Badia.

Les obres dels balcons d'Algarve, 
9, previstes per al mes d'abril

Pel que fa als treballs de rehabi-
litació als edificis d'estrella i li-
neals, la secretària d'Habitatge, 
Marina Berasategui, va anunciar 
que ja hi ha empresa adjudicatà-
ria per a les obres d'Algarve, 9, 
i que està previst que comencin 
aquest mes d'abril.

També va explicar que les comu-
nitats que aniran a continuació 
són les d'av. del Cantàbric, 45 i 

Algarve, 7, i que es començaran a 
redactar els seus projectes execu-
tius. Aquestes comunitats són les 
que el Mapa de l'Amiant havia 
indicat que presentaven un major 
grau de degradació d'aquest mate-
rial, d'entre les que van sol·licitar 
acollir-se a la intervenció.

Adjudicació de l'assistència 
tècnica per a l'encapsulament 
de l'amiant

Pel que fa a la retirada de l'amiant 
de Badia, l'alcaldessa, Eva Menor, 
va anunciar que l'Ajuntament ja 
ha atorgat el contracte a la UTE 
Badia ACM 2020 Tulpan, la 
Unió Temporal d'Empreses ad-
judicatària del procés de licitació 
dels serveis d'assistència tècnica 
per a la redacció del projecte i la 
direcció de les obres d'encapsu-
lament de l'amiant a galeries i el 
sanejament de l'interior de les co-
bertes dels edificis d'habitatges de 
Badia del Vallès.

Segons va comentar, és imminent 
la primera reunió de treball amb 
la UTE per començar a redactar el 
projecte i les condicions tècniques 
per a l'encapsulament. També va 
detallar que, en els dies vinents, es 
podrà definir el calendari de l'inici 
dels treballs.

L'encapsulament de l'amiant és 
una operació que recobreix l'ami-
ant visible amb un producte que 
evita que es desprenguin fibres 
d'amiant a l'atmosfera fins a la seva 
retirada definitiva.

El director de l'Agència de Resi-
dus, Isaac Peraire, i la secretària 
d'Habitatge, Marina Berasate-
gui, van transmetre a l'Ajunta-
ment i a l'Associació de Veïns 
la seva voluntat d'avançar en 
aquestes línies de treball per 
consensuar les actuacions que 
permetran la rehabilitació dels 
edificis de Badia i la retirada 
de l'amiant al més aviat possi-
ble, tot i la dificultat inherent a 
aquests processos.

Eva Menor va agrair als responsa-
bles d'ambdós organismes públics 
la seva ajuda i predisposició per as-
solir una col·laboració institucio-
nal basada en la confiança mútua.

L’Ajuntament va iniciar, el 3 de febrer, les reunions 

de coordinació amb la UTE Badia ACM 2020 

Tulpan, encarregada de l'assistència tècnica per a 

la redacció del projecte i la direcció de les obres 

d'encapsulament de l'amiant.

A la reunió va participar l’al-
caldessa, Eva Menor, i el ti-
nent d’alcaldessa primer, Rafa-
el Moya i, per part de la UTE, 
Lluís Mallart, que també va re-
dactar el Mapa de l’Amiant de 

Badia del Vallès.
L'Ajuntament i la UTE faran 
reunions setmanals per realit-
zar el seguiment dels treballs 
i establir els procediments per 
informar la ciutadania.
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Un nou equipament per 
a la creació musical i 
el jovent de Badia

El diputat Javier 
Silva es reuneix 
amb l'alcaldessa per 
estudiar accions per 
al jovent de Badia

Les obres del bucs d'assaig Gonzalo Colomera i l'Espai Jove, a l'edifici 

annex del Centre Cívic, estan a punt de finalitzar. El nou equipament compta 

amb l'Espai Jove i una sala polivalent, a la planta baixa, i les cinc sales per a 

la pràctica musical, a la primera planta.

El nou equipament disposa de 
zona de vestíbul i recepció, 5 
bucs d'assaig, espais de lleure, 
sala polivalent, bany de dones, 
homes i adaptat, amb les cor-
responents instal·lacions de cli-
matització, ventilació mecànica, 
il·luminació artificial i ascensor 
adaptat a necessitats de persones 
amb mobilitat reduïda.

Espai Jove, un punt d'atenció al 
jovent de Badia

La planta baixa, amb una su-
perfície de 180 metres quadrats, 
està destinada a usos generals 
i sala polivalent. També hi ha 
l'Espai Jove, un despatx amb 
sala de reunió i els tres banys de 
l'equipament. El punt d'aten-
ció juvenil ofereix assessora-
ment a persones joves en temes 

d'habitatge, formació, ocupació 
i mobilitat internacional.

5 bucs d'assaig, a la primera 
planta

A la planta primera, amb una 
superfície de 195 metres qua-
drats, és on es concentra l'ús 
específic de l'activitat musical. 
Consta de 5 bucs d'assaig inso-
noritzats a la zona del mur opac 
de la façana posterior. A aquests 
bucs s'hi accedeix per un distri-
buïdor que va des de les escales 
que venen de la planta baixa fins 
a la porta que comunica amb 
l'Auditori Municipal.

Espai accessible

Els accessos a l'edifici des de la 
via pública són accessibles, així 

com l'itinerari, entre els diver-
sos espais i sales. L'equipament 
també disposa d'un ascensor 
adaptat per permetre l'accessibi-
litat a la segona planta.

Les obres, amb un import d'adju-
dicació de 258.489,22 euros (sen-
se IVA), van començar el 28 de 
març. L'equipament substitueix 
els bucs d'assaig del Casal de Joves, 
que està afectat per la planificació 
urbanística del municipi.

Amb els nous bucs i l'Espai 
Jove, Badia té un millor equi-
pament per a la pràctica musi-
cal i l'atenció a les persones jo-
ves al centre del municipi, que 
ofereix moltes possibilitats per 
a la realització de tota mena 
d'activitats, gràcies als seus es-
pais polivalents. 

El diputat delegat de Joventut 
de la Diputació de Barcelona, 
Javier Silva, acompanyat del 
cap de l'Oficina del Pla Jove, 
Roberto Pescador, es va reu-
nir a mitjans de desembre amb 
l'equip de Joventut de l'Ajunta-
ment, encapçalat per l'alcaldes-
sa, Eva Menor, i amb els tinents 
d'alcaldessa Josep Martínez i 
Iván Sanz, i Vitto Henderson, 
cap d'Acció Comunitària Inclu-
siva. A la reunió van analitzar 

les necessitats del jovent de Ba-
dia i les accions que s'hi estan 
desenvolupant i que es faran de 
cara al futur.

Un cop finalitzada la reunió de 
treball, van visitar els nous equi-
paments de l'Ajuntament per al 
jovent, l'Espai Jove, a l'edifici 
annex de l'Auditori, i els bucs 
d'assaig Gonzalo Colomera. El 
diputat també va signar el Lli-
bre d'Honor de l'Ajuntament.
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Les piscines exteriors del Poliesportiu, 
preparades per a la temporada d’estiu
Les tres piscines exteriors del 
Poliesportiu ja estan finalitza-
des i plenament operatives per 
a obrir aquest estiu. Després de 
les obres de remodelació de l’es-
pai exterior i de construcció de 
les instal·lacions, el Poliespor-
tiu d’av. del Tibidabo disposa de 
tres piscines d'estiu, tres pistes 
de tenis i quatre de pàdel i una 
zona d'esbarjo i pícnic. 

El nou complex ofereix quatre 
grans àmbits o microclimes, dos 
destinats a l'esport (aigua i pistes) 
i dos destinats al lleure (pícnic–
bar i jocs no reglats). Els diferents 
espais seran accessibles mitjançant 
un eix que creuarà tot el complex 
i que disposarà d'una rampa.

Tres piscines: competició, lú-
dica i infantil

Pel que fa a les piscines, el nou 

Poliesportiu compta amb 3 
piscines: una de competició, 
per a natació i waterpolo, de 
25 x 21 metres i 2,01 metres 
de profunditat; una piscina lú-
dica, de 15 x 15 metres i amb 
1 metre de profunditat, i una 
piscina infantil, d'aproxima-
dament 8 x 8 metres i de 0,50 
metres de profunditat, amb un 
accessori tipus brollador.

4 pistes de pàdel i 3 de tenis

Respecte a la resta d’instal·lacions, 
n'hi haurà 4 pistes de pàdel i 3 de 
tenis. La franja que corre paral·lela 
al recorregut de la cota de les pis-
tes oferirà bancs, taules de ping-
pong i fonts d’aigua. També hi ha 
una zona de pícnic sota la pineda.
Les obres de millora de les instal-
lacions esportives exteriors d'av. 
del Tibidabo comprenen una su-
perfície útil de 13.842,92 metres 

quadrats, una capacitat de 1.527 
persones i el pressupost de les 
obres ha estat de 2.432.030,53 
euros (IVA inclòs). L'Àrea Metro-
politana de Barcelona ha finançat 
2 milions d'euros i la resta la paga 
l'Ajuntament.

La troballa d'una gran canonada 
d'amiant formigonada al voltant 
de la piscina d'estiu i l'aparició 
de molts metres més de cano-
nada d'amiant a tot l'entorn de 
la instal·lació van provocar una 
afectació en els plans inicials per 
a la finalització de les obres i van 
provocar el seu endarreriment 
fins que el pla de retirada espe-
cífic no va ser validat per part de 
l'Institut Català de Seguretat i 
Salut Laboral del Departament 
d'Empresa i Treball de la Gene-
ralitat. Finalment, aquest estiu, 
la ciutadania de Badia gaudirà 
de les noves piscines.
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L'alcaldessa presenta la proposta de nova Llei de 
Finançament de Badia al Parlament de Catalunya
L'alcaldessa Eva Menor va lliurar, el 15 de des-

embre, la proposta de modificació de la Llei de 

Finançament de Badia als diputats socialistes Pol 

Gibert i David González per presentar-la a con-

tinuació al registre del Parlament de Catalunya. 

Aquesta proposta de llei millora el finançament 

actual de la ciutat, aplicant una sèrie de coefi-

cients que tenen en compte la situació real del 

municipi perquè el finançament que aporta la 

Generalitat sigui més equitatiu.

El diputat Pol Gibert, acompa-
nyat de l'alcaldessa Eva Menor i 
el segon tinent d'alcaldessa, Josep 
Martínez, van presentar al regis-
tre del Parlament de Catalunya la 
proposta de modificació de la llei 

de finançament. Un cop admesa a 
tràmit, els grups polítics que con-
formen la cambra catalana hauran 
d'analitzar-la, proposar esmenes 
si així ho consideren i sotmetre la 
proposta de Llei a votació.
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100 persones participen en la II 
Passejada Badia del Vallès, entre 
Cerdanyola i Sant Cugat del Vallès
La II Passejada Badia del Vallès 
de marxa nòrdica per a la gent 
gran es va fer el 15 de febrer i 
hi van participar prop de 100 
persones, de Badia, Ullastrell i 
Corbera de Llobregat. La pas-
sejada era entre Cerdanyola i 
Sant Cugat del Vallès, amb un 
traçat de 7,78 km, i forma part 
del cicle de passejades per a la 
gent gran de la Diputació de 
Barcelona.

Un cop finalitzada la caminada, 
les persones participants van 
arribar al Complex Esportiu, 
on van compartir el seu àpat. A 
l'acte de comiat es va realitzar 
un ball final dirigit per l’equip 
d’Esports de l’Ajuntament. 
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Badia viu Nadal amb un munt d'activitats 
Badia va celebrar l'arribada de Nadal des de mitjans de desembre i fins al 5 de gener, quan va tenir lloc la tradicional Cavalcada 

de Reis pels carrers de la ciutat, que va tancar les activitats dedicades a aquest període de festivitats.

Els actes per donar la benvingu-
da al Nadal van començar el 16 
de desembre, quan l'alumnat de 
l’AIGMB va oferir el seu Festi-
val de Nadal a l'Auditori Anto-
nio Díaz – El Mago Pop. El dia 
següent, el Club de Patinatge va 
fer el seu Festival de Nadal a les 
pistes exteriors del Complex Es-
portiu. A la tarda, l'Associació 
Esportiva Viu l'Esport va ofe-
rir balls a l'Auditori Díaz – El 
Mago Pop. El mateix dissabte, a 
partir de les 20 hores, la Coral 

La Ginesta va programar l’emo-
tiu Concert de Nadal a l'església 
de la Mare de Déu de la Mercè.

El diumenge 18, l'Església 
Evangèlica presentà una Can-
tata Nadalenca al Casal de la 
Gent Gran. A la tarda, el cor 
de la Confraria Padre Jesús Na-
zareno y Nuestra Señora de los 
Dolores va fer arribar el Nadal 
més flamenc a l'auditori An-
tonio Díaz – El Mago Pop. La 
recaptació de les entrades es va 

dedicar íntegrament a l'Associa-
ció TDAH-TEA de Badia. 

Dimecres 21 i dijous 22 de de-
sembre, l'AMPA de Las Seguidi-
llas va organitzar la seva celebra-
ció de Nadal a l'escola.

El 23 de desembre, el tradici-
onal Caga Tió es va celebrar a 
la plaça Major. A partir de les 
19.30 hores, i també a la pla-
ça Major, la confraria va ofe-
rir la Simbombada. Al centre 

Antonio Machado, l'Agrupació 
Musical de Badia va presentar el 
seu concert de Nadal.

El Mercat de Badia també es va 
sumar a la celebració, amb una 
sèrie d’activitats de dinamitza-
ció a les seves instal·lacions que 
també tenien la màgia de Nadal 
com a eix discursiu. 

Els actes de gener van començar 
amb el parc de Nadal per a fa-
mílies, al Pavelló del Complex 

Esportiu, els dies 2, 3 i 4. Un es-
pai de jocs infantils, en família 
i un gran nombre de tallers. El 
dia 4, a més, hi va haver l'espec-
tacle d'il·lusionisme La màgia 
del Nadal. 

Nadal es va tancar amb la Ca-
valcada de Reis, el 5 de gener.  A 
les 20 hores, va tenir lloc la re-
buda dels Reis Mags per part de 
l'alcaldessa, Eva Menor, i els ac-
tes van finalitzar amb un espec-
tacle piromusical.
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La 8a Nit de l’Esport mostra la 
vitalitat de l’esport base a Badia
La 8a Nit de l’Esport de Badia del Vallès, celebrada el 27 de gener al pavelló del Complex Esportiu, va mostrar la vitalitat de la 

pràctica esportiva de base a la nostra ciutat i va homenatjar les persones i clubs que han destacat pels seus mèrits esportius. 

La vetllada, amb la presència de l’alcaldessa, Eva Menor, i el regidor d’Esports, Antonio García, va comptar amb l’assistència del 

diputat de Joventut de la Diputació de Barcelona, Javier Silva, i el president de la federació de Judo, Fermín Parra.

Esport

A continuació, resumim el pal-
marès de guardons que es van 
lliurar:

Menció especial
Joel Martín i Rosa María Bul-
bena

Premi entitat
Javier Castro, del Club Judo Badia

Miquel Bermúdez, del Club 
Basket Nou Badia
Maite Cuesta, del Club de Boxa 
La Cubierta
Juan Andrés del Pozo, del Club 
Tenis Blau Badia
Francisco Moreno, del Troya 
Veteranos Futbol Badia
Carlos Santos, del Club Natació 
Badia

Samuel Aranda, del Club De-
portivo Badia
Paula Pavón, del Club Karate 
Badia
Irene Lázaro, del Club Patinat-
ge Badia

Millor entrenador
Pablo Quattocchino, del Club 
Natació Badia 

Finalista, Alicia Alonso, del 
Club Judo Badia 

Millor esportista màster
Francesc Flores, del Club Judo 
Badia

Menció a la superació personal
José Fernández, del Club Na-
tació Badia

Millor entitat
Club Judo Badia

Millor promesa esportiva
Jordina Ináñez,  del Club Judo 
Badia

Millor equip
1r equip absolut masculí de 
waterpolo 

Millor esportista individual
Marian Polo
Segon classificat, Daniel Salinas
Tercera classificada, Esther López

Un cop finalitzat l’acte, es va 
oferir un piscolabis al passadís 
de la piscina.
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Aprovació d’un pressupost 2023 
“expansiu, prudent i realista”

El Ple municipal del mes de novembre va aprovar inicialment un pressupost per a l’any 2023 “expansiu, prudent i realista”, 

amb ingressos i despeses de 13.415.148,10, un 3,80% més que l’any anterior. També va aprovar la cessió a l’Incasòl del 

dret de superfície al carrer Saragossa s/n per construir un edifici de lloguer assequible per a joves. 

El Ple municipal, celebrat el 30 de no-
vembre, es va iniciar amb l’aprovació 
per assentiment de l’acta del ple ante-
rior. El següent punt de l’ordre del dia 
era una moció d’Alcaldia amb motiu del 
Dia internacional de l’eliminació de la 
violència envers les dones, que denunci-
ava el gran nombre de dones assassina-
des a mans de les seves parelles i instava 
a les entitats i a la població a lluitar per 
aconseguir la igualtat efectiva entre do-
nes i homes i l’erradicació de la violèn-
cia envers les dones. 

Aprovació del pressupost 2023, amb 
un creixement del 3,80%

A continuació, es va sotmetre a aprova-
ció inicial el pressupost municipal de l’any 
2023, amb uns ingressos i unes despeses 
de 13.415. 148,10 euros, un 3,80% supe-
riors a l’any anterior. La regidora socia-
lista Montserrat Jiménez va explicar que 
l’equip de Govern els ha formulat tenint 
en compte la conjuntura i amb l’objectiu 
d’optimitzar l’eficiència de la despesa pú-
blica i assegurar la sostenibilitat de l’ad-
ministració local. A la seva intervenció, 
va destacar que “hem congelat les figures 
impositives de la ciutat, i hem prioritzat la 
despesa en serveis públics bàsics, per mi-
llorar el benestar de la població”. La regi-
dora va resumir el pressupost assegurant 
que era “expansiu, prudent i realista”.

Respecte a l’increment en la despesa de 
personal, Montserrat Jiménez ho va ex-
plicar per dos motius, el compliment de 
la relació i valoració de llocs de treball 
i l’increment retributiu fixat pel govern 
d’Espanya. En l’apartat dedicat a Capí-
tol 1 del pressupost (Personal), va des-
tacar la reducció de l’ocupació temporal 
amb l’estabilització de 78 places. 

El regidor socialista Rafael Moya va de-
tallar que es troba en curs la contracta-
ció dels serveis tècnics per a l’encapsu-
lat de l’amiant. També va anunciar que 
es reactivaran les obres als balcons, dins 
del PDOR. Moya va subratllar que “des 
de l’Ajuntament farem l’acompanya-
ment a les comunitats de propietaris en 
aquests processos”. 

També va destacar la intenció de Ba-
dia de participar dels fons de rehabili-
tació europeus Next Generation, en 
clau d’eficiència energètica, i que l’Ofi-
cina Local d’Habitatge col·laborarà per 
informar i acompanyar les comunitats. 
Per a l’any 2023 va explicar que comen-
çaran les obres de construcció de 32 ha-
bitatges dotacionals per a joves al car-
rer Saragossa. També va indicar que 
l’Ajuntament està treballant per aconse-
guir nous habitatges dotacionals per a la 
gent gran i terrenys per a la residència. 
 
El regidor Antonio Rodríguez va des-
tacar la instal·lació d’elements d’il-
luminació més eficient i de baix consum a 

l’enllumenat públic, i la substitució de to-
tes les lluminàries de vapor de sodi per llu-
minàries led, més eficients.   

Respecte a l’espai públic, la regidora En-
carna Rodrigo va anunciar la millora, 
amb carrils bici amb Cerdanyola i Barbe-
rà del Vallès. La regidora va explicar que 
l’Ajuntament oferirà ajudes a les comuni-
tats per millorar els espais verds i va des-
tacar el nou contracte per a la deixalleria 
i el punt net, que inclou campanyes de 
conscienciació. 

Pel que fa al comerç, que va definir com 
“el motor econòmic més important de la 
ciutat”, va anunciar la seva potenciació i 
consolidació. Segons va subratllar, “apos-
tem perquè el Mercat municipal continuï 
sent un referent a la comarca, amb un re-
disseny del mix comercial de les parades”. 

El regidor Josep Martínez va detallar 
les polítiques de seguretat ciutadana, 
amb el procés de renovació del cos 
policial per arribar a 17 efectius de la 
Policia Local l’any 2027. Martínez va 
apuntar que el problema a Badia no és 
de seguretat ciutadana sinó d’incivis-
me. Per lluitar contra l’incivisme, va ex-
plicar que, durant l’any 2023, s’instal-
laran càmeres de seguretat als carrers i 
es posarà en marxa un nou servei de 
mediació i convivència. 

Pel que fa a la cultura, la regidora so-
cialista María José Infante va explicar 
que l’Ajuntament no només oferirà 
recursos a les entitats sinó que es po-
tenciarà la cultura com a eix transver-
sal comunitari amb l’Auditori com a 
màxim referent, on tindran lloc con-
certs, espectacles i esdeveniments. En 
Educació, va destacar les noves opor-
tunitats que s’obren, amb la creació de 
nous convenis amb La Llavor i l’AFA 
La Sardana, i la intenció d’aconseguir 
que el nou model educatiu doni res-
posta a les necessitats del municipi. 

La regidora María José Granados va ex-
plicar que es continuarà aplicant el siste-
ma de protecció social per potenciar una 
ciutat basada en la solidaritat, la justícia 
social i la igualtat d’oportunitats. La re-
gidora va explicar que l’Ajuntament aug-
mentarà l’assignació a Aldees Infantils i 
a la Creu Roja per a la seva campanya de 
Nadal. També es va referir al Centre de 
Recursos per a Dones, que va atendre 22 
dones. Finalment, va destacar les beques 
de material, esportives i de menjador i 
l’increment del servei de teleassistència, 
amb més de 700 altes. 

El regidor Antonio García es va referir a 
la gent gran i a l’esport. Pel que fa a la gent 
gran, va destacar l’ajuda d’activitats inter-
generacionals i el suport econòmic a vidus 
i vídues. Respecte a l’esport, va anunciar 
que l’Ajuntament potenciarà l’activitat físi-
ca, amb una cursa de Badia més gran que 

mai, gimnàstica activa i passiva i passeja-
des per a la gent gran. García va destacar 
les millores en els equipaments esportius, 
amb una actuació el 2023 per millorar el 
terra de la sala de musculació del Com-
plex Esportiu i el “salt qualitatiu del Po-
liesportiu d’Av. de Tibidabo” amb les no-
ves piscines d’estiu i pistes de tenis i pàdel 
i la recuperació d’espais interiors, com la 
sala polivalent. 

El regidor Iván Sanz va destacar el nou 
Espai Jove i els bucs d’assaig Antonio Co-
lomera, dos equipaments per a la promo-
ció de la cultura i per oferir als joves asses-
sories en salut i mobilitat. Sanz va destacar 
la bona valoració del servei SOAF i els 
convenis de col·laboració amb entitats 
com l’associació TDAH-TEA i la Funda-
ció Tallers. 

El regidor d’ERC, Roberto Castillo, va 
destacar el gran treball tècnic que hi ha 
per configurar aquests pressupostos.

La regidora de Ciutadans Amalia Frutos 
va subratllar que les despeses de Perso-
nal representen més del 50% del total del 
pressupost.

La regidora de Totes Fem Badia Ana Lu-
que va definir el pressupost com a conti-
nuista i que no millora ni les infraestructu-
res ni la cultura. Segons va afirmar, “Badia 
necessita una inversió més important en 
equipaments i en urbanisme”. També es 
va queixar que, segons ella, no es fomen-
tés la llengua i la cultura catalanes. 

L’alcaldessa, Eva Menor, va agrair les 
propostes de tots els grups, si bé va in-
dicar que els recursos de l’Ajuntament 
són finits i cal quadrar-los, prioritzant 
les accions que siguin més necessàries. 
Responent a Amalia Frutos, va expli-
car que les despeses en Personal s’han 
de tenir controlades i que hi ha serveis 
susceptibles de funcionar amb perso-
nal de l’Ajuntament i altres que s’ofe-
reixen millor amb empreses de serveis, 
que, en tot cas, l’objectiu sempre ha de 
ser el benefici de la població. Respecte a 
la cultura, Menor va defensar la cultura 
“badienca” i va insistir en el fet que ja 
s’han dut a terme activitats de promoció 
de la cultura i la llengua catalanes. Final-
ment, va donar les gràcies als treballa-
dors i treballadores de l’Ajuntament, al 
departament d’Economia i va voler des-
tacar la feina i la voluntat de servei pú-
blic del secretari municipal, Xavier Or-
tega, que deixava l’Ajuntament. 

El pressupost de l’Ajuntament per a l’any 
2023 es va aprovar amb el vot favorable 
del grup Socialista, l’abstenció d’ERC i el 
vot en contra de Totes Fem Badia i Ciu-
tadans. 

Modificació de crèdit

El següent punt del dia era la 

modificació del crèdit 71/2022 de 
transferència de crèdit. El regidor Ra-
fael Moya va detallar que es tracta de 
moure partides pressupostàries dins 
d’un mateix servei. 

Aquesta transferència es va aprovar amb 
el vot favorable del grup Socialista i l’abs-
tenció de la resta de grups. 

Alteració del terme municipal

A continuació, es va presentar a votació 
l’alteració parcial del terme municipal. El 
regidor Rafael Moya va explicar que la 
modificació obeeix a què l’actual no co-
incideix amb el vial, fet que complica el 
manteniment de l’espai públic. El punt es 
va aprovar per unanimitat.  

Adjudicació a l’Incasòl del dret de su-
perfície per construir un habitatge de 
lloguer per a joves

El següent punt era presentar a votació 
l’adjudicació directa i gratuïta a l’Incasòl 
del dret de superfície sobre la parcel·la si-
tuada al carrer Saragossa, s/n. El regidor 
Rafael Moya va explicar que és un pas 
més per a la construcció de 32 habitatges 
dotacionals per a la gent jove, i va indicar 
que el següent tràmit necessari serà l’ator-
gament de la llicència. 

El punt es va aprovar amb el vot favorable 
del grup Socialista i l’abstenció de la resta 
de grups. 

Desestimació de les al·legacions al 
Pla Local d’Habitatge

A continuació, es va sotmetre a votació 
desestimar les al·legacions al Pla Local 
d’Habitatge de Badia del Vallès. En aquest 
punt va intervenir Juan Rico, en represen-
tació de l’associació Pro-Geriátrico.

Rico va transmetre la seva decepció per-
què no s’acceptessin les peticions per in-
corporar la necessitat d’una residència per 
a la gent gran al Pla Local d’Habitatge. Va 
destacar que és inviable que la gent gran 
i els joves comparteixin el mateix equi-
pament i va concloure que “la gent gran 
som el 25% de la població de Badia i no 
obtenim resposta”. 

Li va respondre l’alcaldessa, que va 
explicar que “Badia necessita una re-
sidència per a la gent gran, però qui té 
la competència és la Generalitat”. Eva 
Menor va negar les acusacions de no 
haver fet res, va posar en valor les ve-
gades que s’ha demanat institucional-
ment una residència a Badia i va des-
tacar la tasca dels Serveis Socials de 
l’Ajuntament, amb tres persones que 
es dediquen a atendre a les persones 
grans. Respecte a desestimar les al-
legacions, va explicar que el motiu és 
que no tenen res a veure amb l’objecte 
d’aquest pla, que és l'habitatge.

El punt es va aprovar amb el vot favora-
ble del grup Socialista, l’abstenció de Ciu-
tadans i el vot en contra de Totes Fem Ba-
dia i ERC. 

Cessió a l’AIGMB dels bucs Gonzalo 
Colomera

El següent punt a votació va ser l’aprova-
ció del conveni de cessió a l’AIGMB dels 
bucs Gonzalo Colomera, pel foment de la 
música a Badia del Vallès. 

El regidor Josep Martínez va explicar que 
aquest conveni enfortirà Badia i la cultura 
popular. 

El punt es va aprovar per unanimitat.

Aprovada per unanimitat la moció de 
Totes Fem Badia per a la millora del 
finançament local

A continuació, Totes Fem Badia van pre-
sentar una moció per a la millora del fi-
nançament de l’Administració Local. El 
regidor, representant de la formació, José 
Manuel López Deiros va explicar que la 
moció inclou una sèrie de peticions per 
obtenir un mínim de recursos i que els 
ajuntaments puguin donar resposta a fets 
com la pèrdua d’ingressos i l’augment de 
la factura energètica. 

La moció es va aprovar per unanimitat.

Desestimada la moció de Totes Fem 
Badia per a una cuina central

La següent moció, també de Totes Fem 
Badia, proposava construir una cuina cen-
tral a Badia del Vallès per donar servei als 
centres educatius.

El regidor Iván Sanz va transmetre que el 
grup Socialista no està en contra de la cre-
ació d’una cuina centralitzada, no només 
per als centres educatius, sinó també per a 
la gent gran, tot i que, va subratllar, no es 
podia dedicar la quantitat que proposava 
la moció per a analitzar la viabilitat, 15.000 
euros, perquè no es justificava a la moció. 

La moció es va denegar amb el vot desfa-
vorable del grup Socialista, l’abstenció de 
Ciutadans i ERC, i el vot a favor de Totes 
Fem Badia. 

Precs i preguntes

En el torn de precs i preguntes, Amalia 
Frutos va demanar que s’actualitzés la in-
firmació sobre el pressupost i l’estat d’exe-
cució a la pàgina web de l’Ajuntament. 

Nerea García va preguntar si l’enllume-
nat que s’ha instal·lat a l’av. del Cantà-
bric després de les obres era el definitiu, 
ja que considerava que el carrer no estava 
prou il·luminat. Rafael Moya va respondre 
que sí que era el definitiu i que, abans, a la 
zona, no hi havia enllumenat públic.
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Adhesió de Badia a l’agenda digital 
dels municipis de Catalunya

El Ple municipal celebrat el 25 de gener va aprovar per unanimitat l’adhesió de Badia a l’agenda digital dels municipis de 

Catalunya. El ple també va rebutjar una moció presentada per Ciutadans.

Ple municipal de gener

Abans del ple es va fer una protesta pels 
recents assassinats masclistes. A conti-
nuació, es va aprovar per assentiment 
l’anterior acta del ple. L’alcaldessa, Eva 
Menor, va donar la benvinguda a la 
nova secretària municipal, Esther Ro-
salen. 

Adhesió a l’agenda digital dels muni-
cipis de Catalunya 

El següent punt del dia era l’adhesió de 
Badia del Vallès a l’agenda digital dels 
municipis de Catalunya, amb Iván Sanz 
i Laura Robert, com a persones de refe-
rència de l’agenda.

El regidor socialista Iván Sanz va destacar 
que l’agenda tracta temes com la digita-
lització i sostenibilitat a les administraci-
ons públiques, posant les persones en el 
centre i defensant els seus drets digitals. 

La regidora de Totes Fem Badia Nerea 
García va afirmar que el seu grup vo-
taria a favor, perquè “no volem quedar 
enrere en la digitalització”. També va fer 
una reflexió per tenir en compte la bret-
xa digital i que l’Ajuntament doni for-
mació i acompanyament. 

El punt es va aprovar per unanimitat. 

Aprovació de compatibilitat

El ple va aprovar la compatibilitat de 
l’activitat com a docent per a Esther Ro-
salen, amb el vot favorable del grup So-
cialista i l’abstenció de la resta de grups.  

A continuació, va aprovar per unanimi-
tat l'increment del 2,5% dels comple-
ments específics del personal de l'Ajun-
tament per a l’any 2023, a partir del 
mes de gener, tal com es va acordar en 
el pressupost. 

Moció de Ciutadans sobre el compli-
ment de les mocions 

La moció demanava, entre altres punts, 
constituir una comissió permanent, 
que redactaria una memòria i els ter-
minis, que serien publicats en el Portal 
de Transparència. La regidora Amalia 

Frutos va demanar establir controls per 
garantir el compliment de les mocions.
 
La regidora de Totes Fem Badia Nerea 
García va anunciar que el seu grup vota-
ria a favor per fer un seguiment. 

El regidor socialista Rafael Moya va ex-
plicar que al web municipal es poden 
repassar les actes dels plens i es va mos-
trar en contra de crear una nova comis-
sió informativa perquè l’Ajuntament ja 
disposa de 5 comissions informatives i 
va indicar que és missió de l’equip de 
Govern i de l’oposició fer el seguiment 
de les mocions. 

En aquest sentit va abundar l’alcal-
dessa, Eva Menor, destacant que les 
comissions informatives es reuneixen 
mensualment i es poden fer juntes de 
portaveus específiques. L’alcaldessa va 
incidir en el fet que “correspon als par-
tits polítics fer balanç de què s’ha acon-
seguit i no podem demanar a la institu-
ció que ho faci”. 

La moció es va rebutjar amb el vot en 
contra del grup Socialista i el vot a favor 
de la resta de formacions polítiques. 

Precs i preguntes

El regidor d’ERC, Roberto Castillo, va 
preguntar en quin grau d’execució es 
troba la instal·lació d’ordinadors en el 
Casal de la Gent Gran. 

La regidora de Ciutadans Amalia Frutos 
va preguntar sobre els fons Next Gene-
ration i la realització de projectes de re-
habilitació que, segons va dir, les comu-
nitats no faran. 

La regidora Nerea García va preguntar 
sobre la queixa d’unes persones que ha-
vien adquirit l’abonament a la piscina de 
cap de setmana i que no poder fer servir 
l’equipament perquè hi ha altres activi-
tats planificades. També va felicitar l’as-
sociació TDAH-TEA Badia per la seva 
iniciativa de pintar amb pictogrames els 
passos de vianants i va proposar que es 
pintin sobre un fons blanc perquè hi des-
taquin més. 

El regidor socialista Iván Sanz va su-
mar-se en l’agraïment a l’associació per 
aquesta iniciativa i pel treball tan bo que 
estan fent dia rere dia. Va explicar que 
els passos de vianants s’havien triat jun-
tament amb l’associació, que es tracta 
d’una prova pilot i que si s’aprecia que 
la visibilitat millora sobre un fons blanc, 
no hi haurà problema perquè l’objectiu 
és millorar l’accessibilitat de la població. 

Sanz també va respondre la pregunta so-
bre els ordinadors al Casal de la Gent 
Gran. Segons va indicar, s’està veient la 
viabilitat de la instal·lació, la compatibi-
litat dels equips i la seva connectivitat a 
internet. 

L’alcaldessa va voler aclarir conceptes so-
bre els fons europeus. Segons va detallar, 
des del 2016, l’Ajuntament té un projec-
te per a la rehabilitació d’habitatges i, per 
acollir-se als fons europeus, va pensar la 
rehabilitació en clau d’eficiència energè-
tica. Va comentar que l’Ajuntament ha 
participat en un gran nombre de reuni-
ons per veure com es materialitzarien. Hi 
ha tres tipus de subvenció: per a l’elabo-
ració del llibre blanc de l’edifici, que és 
un requisit previ per poder-se presentar a 
subvencions; per a projectes i per a obres. 

Segons els fons, els agents rehabilita-
dors són les empreses constructores, que 
s’han posat en contacte amb l’Ajunta-
ment, però que han de parlar amb les 
comunitats de propietaris. L’Ajunta-
ment cedeix el seu projecte, només per 
fer-lo servir als edificis de Badia i hi ha 
un gestor que veu l’oportunitat. L’Ajun-
tament fa de facilitador perquè tota la 
ciutadania es pugui beneficiar. 

Segons va explicar Eva Menor, hi ha 
una enginyeria que assumeix el risc i 
ofereix fer el llibre blanc a les comu-
nitats sense que les comunitats ha-
gin d’avançar els diners. Es fa el llibre 
blanc i el projecte i, amb la informa-
ció, la comunitat pot decidir si farà 
el projecte o no. “Aquesta proactivi-
tat -va continuar Eva Menor- farà que 
Badia estigui millor preparada que 
altres municipis per rebre fons euro-
peus; penso que la nostra responsa-
bilitat és oferir tota la informació per 
aprofitar aquesta oportunitat”. 

Respecte a la disponibilitat de la piscina 
coberta els caps de setmana, el regidor 
socialista Antonio García va respondre 
que s’informarà per veure que no sigui 
degut als actes especials per Nadal. 

Un cop finalitzar el ple, es va obrir el 
torn d’intervencions sol·licitades per la 
ciutadania.

Intervencions de la ciutadania

La primera persona a intervenir va ser 
Mireia Rísquez, que havia demanat pre-
guntar sobre la residència de gent gran. 
Un cop en l’ús del seu torn de parau-
la, va voler preguntar sobre altres temes 
i l’alcaldessa li va recordar que no podia 
preguntar per temes que no hagués sol-
licitat abans, indicant que, si tenia algun 
dubte sobrevingut, ella es posava a la seva 
disposició per aclarir-li un cop finalitzada 
la sessió. Finalment, Mireia Rísquez va 
declinar fer la seva pregunta. 

A continuació, va intervenir Jesús Mar-
tín, del grup Pro-Geriátrico, que va su-
bratllar que era ell qui parlava en nom 
del grup i va preguntar per què no havi-
en rebut resposta a la seva instància que 
van presentar el 22 de desembre. 
  
Li va respondre l’alcaldessa, que va re-
cordar que l’òrgan que ha de respondre 
és el Ple municipal i que en el ple vi-
nent, del mes de febrer, tindrà resposta 
al seu recurs de reposició.
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Grup Municipal del PSC 

CUMPLIMOS CONTIGO. CUMPLIMOS CON BADIA

En pocas semanas acaba la legislatura 2019-2023 y, desde el grupo municipal socialista, que-
remos compartir contigo la valoración del mandato. Un mandato que se ha visto afectado por 
la gestión de la pandemia y por la inflación provocada a causa de la guerra en Ucrania, pero, 
a pesar de las dificultades, siempre hemos puesto el foco en cumplir con nuestro compromiso 
con la ciudadanía, con todos vosotros y vosotras, con Badia. 

Cumplimos con la rehabilitación de nuestras viviendas: Gracias a la lucha vecinal y a la bu-
ena gestión de nuestra alcaldesa, hemos conseguido 4,5M para retirar el amianto, un proceso 
difícil pero que podremos empezar en los próximos meses. La vivienda sigue siendo nuestro 
eje vertebrador y la rehabilitación de nuestro parque de viviendas cada vez está más cerca gra-
cias a los fondos europeos de rehabilitación que ha puesto en marcha el gobierno de Pedro 
Sánchez y al trabajo de la oficina de rehabilitación y los gestores de las comunidades. 

Cumplimos con la mejora del municipio, una Badia limpia y ordenada: Hemos mejorado 
el contrato de limpieza, y hemos invertido casi 4,9 M de euros en diferentes intervenciones 
en la vía pública y equipamientos, como las nuevas piscinas, las pistas de pádel, sala de boxeo, 
Casal de la Gent Gran, nuevo Espai Jove y salas de ensayo, pabellón del Complex Esportiu, 
el camino de acceso a la UAB, el entorno del mercado, Cantábrico, Ibiza, Burgos... Estamos 
a punto de ejecutar otros 940.000.-€ en cambio de farolas, cubierta del mercado y parque de 
Segovia, otro millón de euros para mejorar el entorno del río o el parque de las islas Baleares. 
Proyectando intervenciones en Mediterráneo, continuación de Cantábrico, entre otras. 

Cumplimos con nuestros mayores: Ellos y ellas han sido los artífices de nuestra ciudad y 
debemos estar a su lado. Este mandato no sólo hemos reformado nuestro Casal de la Gent 
Gran, también hemos mejorado las actividades culturales, deportivas, lúdicas, la atención do-
miciliaria. Queremos mejorar su calidad de vida, para ello tenemos un proyecto de reforma 
del Antonio Machado para que sean viviendas adaptadas y estamos luchando junto al grupo 
Progeriátrico para que la Generalitat construya una residencia pública en Badia. 

Cumplimos con la sostenibilidad, una Badia verde y saludable: Huertos urbanos, recarga de 
vehículos eléctricos, refugios climáticos, mejoras de eficiencia energética y libre de amianto. 

Cumplimos con la seguridad: Tenemos una de las ciudades más seguras de la comarca según 
los datos de las juntas de seguridad. Estamos trasformando nuestra policía local, más policías, 
más proximidad, mejor atención. Hemos instalado cámaras de seguridad y hemos creado un 
servicio de mediación comunitaria para luchar contra el incivismo. 

Cumplimos contigo. Tenemos el proyecto que Badia merece y la mejor candidata para liderar 
la transformación de nuestra ciudad desde el pacto, el dialogo y el convencimiento que Badia es 
una ciudad perfecta para vivir. La ciudad de la que todos y todas nos sentimos orgullosos. 

Estamos muy cerca de la campaña electoral, donde las derechas aprovecharán cualquier ex-
cusa para generar ruido y crispación, para lanzar mensajes negativos y destructivos sobre nu-
estra ciudad, para pintar una Badia en blanco y negro. 

Los socialistas somos más de la política útil, la que transforma desde la tranquilidad, la que 
ve Badia en color, la que cuenta con todos y todas, desde el diálogo y el entendimiento. He-
mos demostrado a lo largo de nuestra historia que lo único que nos importa es mejorar la 
vida de nuestros vecinos y vecinas y que cumplimos. 

El 28 de mayo las urnas se abren con la candidatura de Eva Menor a la alcaldía. Queremos 
hacer la mejor Badia contigo. ¡Te esperamos!

Totes Fem Badia

ELECCIONS PRIMÀRIES A TFB: LA TRANSPARÈNCIA COM A SOLUCIÓ

Vivim en una època on la política no té massa bona premsa, quan no és entesa com un dels prin-
cipals problemes de la nostra societat. Només cal llegir diaris, navegar per les xarxes o escoltar mit-
jans de comunicació. Tot a la política sembla corrupció, mentides i xerrameca. El resultat és que 
una amplia majoria de la ciutadania, sobretot de les classes més desafavorides, s’allunya de l’activi-
tat política: ¡passen de manera activa o passiva!

Aquest passotisme, generat per un excés d’informació negativa, serveix per a mantenir l’statu 
quo de la societat. Tot està com sempre; com “ha d’estar”, diuen les forces conservadores. I de 
cop i volta hi arriben eleccions i els partits polítics organitzen actes, campanyes més properes a 
la publicitat que a la informació, actes lúdics... Es tracta d’animar a la gent a votar (-te). El dia 
després de les eleccions el fantasma de l’abstenció es fa enorme. Tots els caps de campanya par-
len d’ell. De fet, l’abstenció acostuma a ser el partit de la majoria i acaba governant algun partit 
que amb una minsa minoria aconsegueix fer-se amb la mínima quota de representació que els 
hi permet guanyar. Per a la gent que pensem que la política ha de ser quelcom més que votar 
cada 4 anys, que la publicitat política no ens interessa gens i que la fotogènia de milers d’alcal-
des o alcaldesses de tots els colors (i de la resta de representants polítics) no ens convenç gens 
ni mica aquesta manera de fer i entendre la política se’ns fa estranya quan no innecessària. Per 
a la gent que formem Totes fem Badia la política és una activitat prou seriosa, generosa, d’acti-
tud cívica i necessària en les societats modernes, tot aquest “circ polític” sempre ens agafa a peu 
canviat; és a dir, no ens interessa prou.

Per a nosaltres les eleccions formen part d’un procés necessari on la gent hauria de fer balanç 
d’allò promès, allò fet i la manera de fer-ho. I veure si amb noves maneres de fer, noves persones 
o nous plantejaments les coses podríem millorar o, com a mínim, canviar. La participació política 
entesa com “hooligans” de tal o qual partit és per nosaltres la llavor de la mort de la democràcia. 
On ser d’un partit és negar la raons dels altres. D’això hauria d’anar les eleccions i en concret les 
municipals. Així ho creiem i així ho hem fet sempre la gent de TfB. 

El proper 28 de maig presentarem una llista de persones que estimen Badia i la seva gent. Una 
llista triada amb un procés de participació oberta entre totes les persones que així han volgut 
participar i que aniran a l’Ajuntament a representar una manera de fer i d’entendre la política: 
com a proposta i reflexió sense menysprear l’altre ni la seva postura. I ho farem amb una pro-
posta que ja estem re-elaborant de manera col·lectiva en assemblees i reunions on ens escoltem 
les unes a les altres i arribem a acords consensuats. Una proposta que serà un programa com-
plet amb el que pensem que Badia podia ser un municipi millor on viure amb millors serveis, 
carrers més nets, més civisme i convivència, més i millor cohesió social. Un municipi del qual 
sentir-se orgullosa de formar-ne part.

Dissabte 18 de febrer triarem l’ordre de la llista de Totes fem Badia i seguirem proposant, com 
hem fet sempre, una alternativa a la manera de fer tant en el què com en el com. Dissabte 18 tri-
arem l’ordre dels 17 companys i companyes que generosament han decidit que si són triats dedi-
caran bona part del seu temps a treballar per fer una Badia millor de la que ara tenim. La resta de 
companyes continuarem fent allò que sabem fer: proposant i construint una alternativa política i 
social vers la creació d’un altre món. Diumenge 28 de maig seran unes eleccions municipals im-
portants, però la nostra manera d’entendre l’activitat política sempre anirà més enllà dels proces-
sos electorals. Per això, sempre diem que la participació no s’improvisa. S’ha de treballar dia rere 
dia per fer uns ciutadans compromesos i actius a partir de la informació i la participació. Aquest 
és el nostre tarannà, la nostra manera de ser. I des d’un futur ja fet present ens agradaria comptar 
amb tots i totes vosaltres.

Opinió dels grups municipals
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Ciudadanos

GRACIAS A VUESTRA CONFIANZA 

Vemos cada día como una gran mayoría de los vecinos han dejado de creer en la políti-
ca y no los culpamos, faltaría más, muchas veces lo que se oye y ve en los medios no es 
para menos. Para nosotros, la verdadera política está a pie de calle, en mejorar nuestro 
entorno más inmediato y el día a día de nuestros vecinos. Gracias a vuestra confianza 
hemos podido cambiar algunas cosas en el municipio, tarea nada fácil cuando el equipo 
de gobierno tiene mayoría absoluta, pero los de Ciudadanos somos gente insistente y 
más aun sabiendo que las cosas se pueden mejorar como ha sido el caso, no hemos sido 
una oposición de "fotos" ni de "postureos" hemos ido a por faena, que había mucha 
por hacer y aún queda bastante. 

Antes se quemaban en la brigada en una gran zanja los materiales inservibles, ¡¡ya 
NO se queman!! El vecino reciclando y el Ayuntamiento quemando sus materiales en 
vez de usar la deixalleria, sabemos que era práctica habitual... ¡¡¡pero se acabó!!! 

La brigada era un sitio imposible de ver los materiales tapados por las hierbas en muchos 
casos… AHORA se ven, necesitaba una limpieza y poda la zona… ¡¡conseguido!!

Colegio Ampurdán por fuera era una pena verlo, cualquier material inservible iba allí 
a parar, sin valla y sin puerta… Ahora está vallado, con puerta y hasta se pudo celebrar 
allí el día de Andalucía. 

Colegio Ampurdán por dentro, para esto NO tenemos palabras... 50 camiones llenos 
de trastos salieron de allí, todo lo que no servía allí iba a parar. El archivo allí existente 
abierto, papeles tirados por el suelo, como para encontrar algo. Conseguimos que se 
limpiara y tirara todo lo que no servía y el archivo ahora está en condiciones. 

Todas estas zonas han estado dejadas durante años, no íbamos a permitir que 
acabaran como el colegio de al lado en RUÍNAS. 

Hemos llevado al Parlament dos Propuestas de Resolución, Amianto y Residencia 
de Mayores.

Pedimos la SUSTITUCIÓN del amianto, se votó que NO, ahora veremos que pone-
mos cuando nos quiten el amianto, porque un plástico no lo vemos viable. Hemos in-
sistido desde el minuto 0 para que el encapsulado del amianto fuera antes y de manera 
urgente. Sacaron la licitación del encapsulado y retirada juntas, insistimos en Residuos 
que la hicieran por separado, ¡ni caso! ¡¡Meses perdidos, licitación desierta y AHORA si 
se hace antes el encapsulado!! 

Residencia de Mayores llevan años prometiendo la residencia en sucesivas cam-
pañas electorales, las palabras ahí quedaron y nosotros somos de hechos. Nos reuni-
mos con el grupo promotor, asistimos al Parlament y nos comprometimos a llevar a 
cabo la propuesta al Parlament. La votación NO salió adelante, los Sres. de la CUP 
aquel día no asistieron al Parlament y no votaron, otros votaron en contra. Seguimos 
trabajando para que la residencia en Badia sea una realidad, pero con hechos, que las 
palabras se las lleva el viento.

Han empezado a cambiar cosas, pero debemos trabajar para que cambien muchas 
más, son muchas las carencias creadas en años de dejadez, no podemos normalizar lo 
malo que vemos todos.

ERC

PROMESAS INCUMPLIDAS

Pasan los años y la residencia pública, tan necesaria para nuestro municipio, no aparece por 
ninguna parte. Si en el 2001, fecha de creación del grupo Pro-Geriátrico, ya era necesaria, 
ahora lo es, aún más. 

Más de 40 años de gobierno socialista, 29 años desde la independencia del municipio, y con 
una alcaldesa que lleva cuatro legislaturas prometiendo una residencia en cada una de ellas, y a 
pesar de las promesas, seguimos sin tener la tan ansiada residencia pública prometida. 

El final de cada legislatura siempre es igual. Desde hace más de 20 años, escuchamos prome-
sas y estar a favor de una residencia pública, pero solo es “Postureo” para quedar bien y con-
seguir muchos votos con ello. Aunque la realidad, es mucho más cruel, porque tenemos un 
centro de día colapsado y con una lista de espera interminable, una atención domiciliaría que 
se tendría que mejorar y no tenemos ninguna residencia pública. Salvo promesas y populismo.

En esta legislatura, a diferencia de otras, dónde no se les daba visibilidad, o no se le daba 
la importancia que merecen, ha habido dos formaciones, (C's y ERC) que han dado voz y 
visibilidad al grupo de hombres y mujeres que forman la entidad Pro-Geariatrico. Personas 
comprometidas y que llevan años luchando para conseguir una residencia en el municipio, y 
que, a pesar de los obstáculos y bloqueos del PSC, han seguido y siguen adelante.

En legislaturas anteriores, el grupo Pro-Geriatrico, paraba para no dañar la credibilidad 
del PSC y así, pudieran desarrollar su campaña con normalidad. Pero, dado el proyecto de 
vivienda presentado y el de viviendas dotacionales en los colegios que llevan más de 20 años 
abandonados, esta vez, no han querido parar, porque saben que si paran, y con el PSC en el 
consistorio, no habrá nunca una residencia pública. Y puesto que el proyecto presentado es 
incoherente con las necesidades del municipio, y que “él estamos a favor de una residencia”, 
es solo un eslogan, y no una realidad, seguirán luchando.

Por estos motivos, desde ERC les damos apoyo, porque consideramos que su lucha es justa 
y necesaria, que Badia merece y necesita una residencia pública y un centro de día que cubra 
las necesidades del municipio. Propuesta que llevaremos en nuestro programa electoral. Des-
de ERC, nos comprometemos a rehabilitar y adaptar los colegios abandonados que hay en 
el municipio para crear espacios socio-sanitarios que den respuesta a esta gran necesidad que 
tenemos en Badia.

Una legislatura marcada por la ausencia de política, dónde la oposición ha sido un mero 
espectador, sin procedimientos participativos, con proyectos de especulación urbanística, y 
con promesas incumplidas, toca a su fin.

Quiero agradecer a todos la ayuda y apoyos que me han dado durante esta legislatura, y 
que tanto bien me han hecho, y que a pesar de las dificultades y el trabajo que representa es-
tar solo como regidor de ERC en el municipio, ha sido todo un honor formar de este Ayun-
tamiento y trabajar para mis vecinos y nuestro municipio.

Opinió dels grups municipals
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El Casal de la Gent Gran t'ofereix 
un gran nombre d'activitats
El Casal de la Gent Gran de Badia del Vallès t'ofereix un gran nombre d'activitats i tallers per a una vida activa i plena, fins al mes 

d'abril. A continuació, pots consultar totes les possibilitats. Al Casal et podran ampliar la informació i tramitar la teva inscripció a 

les activitats en què vulguis participar.

Dimarts, de 10 a 12 hores, ta-
ller de mindfulness i conscièn-
cia corporal
Millora el teu benestar emocional 
amb exercicis de respiració, d'aten-
ció als sentits i meditacions curtes.

Dimarts, de 10 a 12 hores, ta-
ller digital
Amb dos grups, de 16 a 17.30 i 
de 17.30 a 19 hores.
Amplia el coneixement sobre el 
funcionament del telèfon mòbil 
i les seves aplicacions, com La 
Meva Salut.

Dimecres, de 10 a 12 hores, 
taller de ganxet
Aprèn la tècnica del ganxet i 
comparteix una bona estona 
creant noves peces.

Dimecres, de 16.30 a 18 ho-
res, taller de teatre
Explora les emocions amb jocs, 
improvisacions, diàlegs i poesia. 
Guanya en autoconeixement, i 
domini del cos i de la veu.

Dijous, taller de memòria
Amb dos grups, de 16 a 17.30 i 
de 17.30 a 19 hores.
Millora la teva memòria, l'aten-
ció i la concentració, i potencia 
la creativitat i la imaginació.

Divendres, tarda de cine

Dos cops al mes, i de 16.30 a 19 
hores, pel·lícules per gaudir-les 
al Casal.

Diumenge, de 17 a 20 hores, 
ball d'hivern
Gaudeix de les melodies de sem-
pre i passa una bona estona ba-
llant i xerrant amb les teves amis-
tats, en una activitat organitzada 
per la junta del Casal de la Gent 
Gran. A la sala polivalent, amb 
aportació de 2,50 euros.

Per informació i 
inscripció, posa't en 
contacte amb el Casal 
de la Gent Gran, de 
dilluns a dissabte, de 
10 a 13 hores i de 16 a 
20 hores, i diumenges, 
de 10 a 13 hores i de 
17 a 21 hores. També 
pots contactar en 
el telèfon 667 860 
934. Gaudeix de les 
activitats per a una 
vida activa i plena, al 
Casal de la Gent Gran!
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Obres de millora a la 
Biblioteca Vicente Aleixandre

Pictogrames als 
passos de vianants 
per millorar 
l'accessibilitat 
visual i cognitiva

Durant el darrer trimestre de l'any 2022, s'han dut a terme obres de millora 

a la biblioteca municipal. Concretament, el tancament acústic dels espais 

polivalents, la instal·lació d'un nou sistema antiincendis i la reparació de 

filtracions a les cobertes de l'edifici.

L'Ajuntament ha senyalitzat passos de vianants 

mitjançant una seqüència de quatre pictogrames 

(atura't, mira, cotxe aturat, creua) amb l'objectiu 

de millorar la seguretat viària inclusiva, enfocada 

als infants i, especialment a les persones amb 

Trastorn d'Espectre Autista (TEA) i fer un pas més 

per a l'accessibilitat visual i cognitiva.

Les intervencions realitzades 
han estat finançades íntegra-
ment amb una subvenció en rè-
gim de concurrència competiti-
va per a actuacions de reforma, 
millora i manteniment d'equi-
paments culturals locals de la 
Diputació de Barcelona. A con-
tinuació, indiquem en detall 
aquestes obres.

Tancament acústic dels espais 
polivalents
L'actuació, consistent en la col-
locació de uns vidres d'aïlla-
ment acústic sobre el tres en-
vans existents a la parets que 
separen les dues sales i les sales 
amb la sala de distribució, ha 
permès tancar els espais poli-
valents (sala de formació i sala 
d'actes), minimitzant l'impac-
te acústic i permetent així l’ús i 

realització d'activitats simultà-
nies en ambdós espais.
L'empresa encarregada de dur a 
terme aquestes feines ha estat, 
Formex 2000, SL, i l'import to-
tal d'aquesta actuació ha estat de 
8.228,00 euros.

Nou sistema antiincendis
Per reforçar la seguretat de 
l'equipament municipal, també 
durant aquests darrers tres me-
sos, l'empresa Plana Fàbregas ha 
estat l'encarregada d'instal·lar 
un sistema antiincendis consis-
tent en una nova central de de-
tecció i sistema de boques d'in-
cendis (BIES).

Aquesta actuació comple-
menta els sistemes de segure-
tat ja existents a la biblioteca 
Vicente Aleixandre i l'import 

total destinat ha estat de 
32.623,96 euros.

Reparació de filtracions
La subvenció també ha permès 
reparar part de les filtracions a 
les cobertes detectades a l'equi-
pament, derivades majoritària-
ment per l'efecte de les pluges.

L'empresa encarregada de dur 
a terme aquestes feines ha es-
tat Façanes Álamo, i l'import 
total d'aquesta actuació és de 
5.962,30 euros.

Totes les actuacions realitzades, 
han estat coordinades per l'equip 
tècnic de l’Àrea de Dret a la Ciu-
tat i Agenda Urbana de l'Ajunta-
ment de Badia del Vallès, en col-
laboració amb l'equip del Servei 
de Cultura i Biblioteca.

Els passos de vianants senya-
litzats són els que estan a prop 
d'equipaments que donen ser-
vei a la població: centres educa-
tius, CAP, Biblioteca, Ajunta-
ment, Casal dels Infants, Mercat 
Municipal i el local de l'entitat 
TDAH-TEA.

La selecció dels passos de via-
nants s'ha fet de manera consen-
suada amb l'Associació TDAH-
TEA Badia del Vallès perquè 

Badia del Vallès esdevingui un 
municipi que garanteixi l'au-
tonomia de les persones amb 
TDAH-TEA.

La seqüència de pictogrames ha 
estat dissenyada i cedida pel pro-
fessor de la Universitat de Sevi-
lla, Carlos Hervás-Gómez i és el 
resultat del seu estudi per fer les 
ciutats entorns segurs i accessibles 
per a la ciutadania, especialment 
per a les persones amb TEA.



“Sempre he escollit quedar-me al CAP de Badia” 
El doctor Rafael Azagra, especialista en medicina familiar i comunitària, així com en farmacologia clínica, i metge al CAP Badia del Vallès 

de l’Institut Català de la Salut, ha estat reconegut per Col·legi Oficial de Metges de Barcelona en els premis d’Excel·lència Professional 

2022, en la categoria Educació Mèdica. El doctor Azagra compagina la seva feina en el CAP Badia amb la docència i amb la recerca, 

centrada en l’osteoporosi i en accions per evitar el risc de caigudes i de fractures dels ossos en la gent gran. És un dels primers metges 

que van arribar al CAP Badia, fa més de 40 anys. Des de llavors ha estat metge de família i, dels anys 1988 al 1992, director del centre. 

Va ser un dels primers metges 
que van arribar al CAP Badia, 
i aquí continua. Per què, des-
prés de tants anys?

Sí. Vaig ser un dels pioners, i 
estic sorprès jo mateix de por-
tar més de 40 anys, com a met-
ge de família, i d’haver estat el 
metge de capçalera de 4 genera-
cions d’algunes famílies. Tam-
bé vaig ser director del centre, 
de l’any 1988 al 1992. Com a 
metge d’Atenció Primària, no 
podria trobar cap centre de sa-
lut com aquest. El CAP de Ba-
dia va ser el primer centre pilot 
per a la Reforma de l’Aten-
ció Primària de la Generalitat, 
i l’he vist créixer, just després 
dels barracons i fins que es van 
habilitar les plantes superiors. 
De les moltes oportunitats que 
he tingut de canviar de CAP, 
sempre he escollit quedar-me a 
Badia com a metge de família, 
perquè podem dir amb orgull, i 
així ha estat reconegut per dife-
rents organismes i durant molts 
anys, que pel CAP de Badia 
han passat i continuen un dels 
millors grups de professionals 
d’arreu. L’Equip del CAP Badia 
va estar guardonat també per 
l’excel·lència com a equip pel 

Col·legi de Metges el 2011.  

Compagina la seva feina com 
a metge amb la docència.

Sí. Soc professor titular de la 
Universitat Autònoma, l’únic 
professor titular agregat de me-
dicina de família. Compagino 
aquesta feina amb la coordi-
nació d’una unitat de grau de 
l’Institut Català de Salut de la 
zona Metropolitana Nord, ex-
cepte Infermeria i FP; és a dir, 
a la Unitat de Grau i FP por-
tem la gestió de més de 1.500 
estudiants cada any de dife-
rents graus universitaris que fan 
pràctiques als CAP de la nostra 
zona. 

La recerca també és molt im-
portant a la seva trajectòria 
professional. En què consis-
teix el nou projecte que està 
preparant ara? Es diu projecte 
PRECIOSA-II Badia. Per què?

Bé, sobre la tasca en recerca 
vaig rebre un premi a la tra-
jectòria en recerca per part de 
la Societat de Metges de Fa-
mília (CAMFIC) a finals del 
2019, just abans de l’inici de la 
pandèmia i especialment està 

fonamentat en la recerca en os-
teoporosi i prevenció de caigu-
des i de fractures liderada pel 
grup de recerca GROIMAP/
GROICAP, acreditat per la Ge-
neralitat de Catalunya. 

El projecte PRECIOSA II-Ba-
dia és un nou projecte, d’in-
tervenció comunitària que ho 
connecta amb la recerca sobre 
l’osteoporosi i la fractura per 
fragilitat que vam fer abans. 
L’objectiu és convertir el co-
neixement en salut. Vol dir que 
volem traslladar a la població 
de Badia els resultats favorables 
de la investigació amb l’estudi 
PRECIOSA-I que vàrem fer 
abans. Es tracta d’una interven-
ció amb teràpia física per dis-
minuir el risc i les conseqüèn-
cies de les caigudes de la gent 
gran, concretament, dones. El 
projecte de recerca previ el vam 
fer des del 2015 al 2020 a 10 
centres d’Atenció Primària, en-
tre ells, Badia. La conclusió és 
que, després que fessin 6 set-
manes d’exercicis, les dones 
majors de 75 anys que varen 
participar fent els exercicis que-
ien menys i tenien menys frac-
tures que les que no van fer els 
exercicis. 

Ara, volem aplicar aquests exer-
cicis a totes les dones de més de 
75 anys de Badia, ja que són 
més vulnerables a aquestes frac-
tures. Ja hem presentat el pro-
jecte a l’Ajuntament, per acon-
seguir la seva col·laboració i 
hem buscat finançament d’una 
Fundació en què els socis fun-
dadors han sortit del teixit so-
cial de Badia per poder-lo dur a 
terme. El començarem amb les 
dones més grans per incorporar 
en un futur a dones grans més 
joves i als homes si aconseguim 
més recursos. Crec que el po-
drem presentar aviat. 

Recentment, el Col·legi de 
Metges de Barcelona l’ha 
atorgat el premi de l’Excel-
lència en la categoria 

Educació Mèdica. Què repre-
senta?

És un gran reconeixement que 
m’agrada especialment per-
què són els teus companys qui 
proposen les persones candida-
tes. Penso que és un reconeixe-
ment als metges de família que 
treballem també a la universi-
tat tant en els aspectes teòrics 
com en els pràctics en els CAP. 
Agraeixo molt que es valori la 
meva trajectòria com a forma-
dor d’altres metges perquè és 
fonamental que el coneixement 
i les pràctiques professionals es 
puguin transmetre de la nostra 
generació a les generacions més 
joves perquè són el futur i han 
de ser els nostres futurs cuida-
dors i cuidadores.

La contraportada

DR. RAFAEL AZAGRA, METGE DEL CAP DE BADIA DEL VALLÈS


